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از 10 تا 30 دى

فرماندار معزول داورزن 
خودروى بيت المال را تحويل نمى دهد

مديركل هماهنگى امور رفاهى زائران استاندارى خراسان رضوى خبر داد عضو شوراى اسلامى استان خراسان رضوى:
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در مشهد خبر داد. مهدى فروزان با اعلام اين 

خبر گفت: بر اين اساس ...

قدس  عضو شوراى اسلامى استان خراسان 
رضوى گفت: فرماندار معزول داورزن خودروى 
بيت المال را تحويل نداده است. سيدمهدى 
موســوى افزود: فرماندار سابق  داورزن حدود 
دو ماه است كه با حكم استاندار وقت خراسان 
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قدس   رئيس هيئت مديره انجمن تخصصى معادن وصنايع 
معدنى خراسان رضوى با اشاره به اينكه مشكلات بخش توليد 
مشكلات بخش معدن هم هست، گفت: شفاف نبودن قوانين و 
مقررات، وجود قوانين متضاد، ناهماهنگى دستگاه هاى اجرايى 

كه به نوعى با معدن ...

قدس   سال هاســت كه عمليات وارنيــش فلورايد با هدف 
جلوگيرى از پوســيدگى دندان هاى دانش آموزان در مدارس 
انجام مى شــود. در سال 1393 قطار اين طرح دانش آموزى، با 
هماهنگى بين وزارت آموزش و پرورش و وزارت بهداشــت و 

درمان، شروع به حركت كرد ...
.......صفحه 2
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روز گذشته در فضاى مجازى خبر خارج  قدس 
شدن اثر تاريخى خانه كوزه كنانى و 6 بناى تاريخى 
ديگر از فهرست ثبت ميراث فرهنگى مشهد منتشر 

شد.
به گفته منابع مطلع با خارج شــدن اين بناهاى 
تاريخى از فهرســت آثــار ثبت شــده ميراث 
فرهنگى كشــور، به سرنوشــت خانه سيدان و 
مهديه عابدزاده گرفتار شده و به زودى تخريب 
و بــه جاى آن ســاختمانهاى بلند بد قواره علم 

مى شود.
براى كســب اطلاعات بيشــتر در اين خصوص با 
مرجان اكبرى سرپرســت معاونت ميراث فرهنگى 
اداره كل ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى 
خراسان رضوى تماس گرفتيم كه وى پاسخ در اين 
زمينــه را به وفا ثابتى، مدير پايگاه ميراث فرهنگى 
ثامن موكول كرد كــه تلاش هاى خبرنگار ما براى 

برقرارى ارتباط با وى بى نتيجه ماند.
بناى خانه كوزه كنانى در سال 1247 شمسى در 
دوران قاجاريه ســاخته شده است. ورودى خانه از 
طريق هشتى بوده كه با بدنه آجرى و تزئين شده 
است. اين بناى ارزشمند در سال 1382 در فهرست 

آثار ملى ايران قرار گرفته است.
شــايان ذكر اســت معاون عمرانى وقت استاندار 
خراســان رضوى دو سال پيش از تملك، بازسازى 
و مرمت و احياى خانه ثبتى كوزه كنانى توســط 
معاونت ميراث فرهنگى ســازمان ميراث فرهنگى 
خبر داده بود ولى با اين وجود اين روزها خبرهايى 
مبنى بر احتمال تخريب اين بناى تاريخى به گوش 

مى رسد.

قدس: مديرعامل شركت عمران شهر جديد 
گلبهار گفت: تخصيص ســهم 15 درصدى 
كارفرمــا (دولــت) از فاينانس پــروژه قطار 
سريع السير مشــهد - گلبهار به ميزان 25 
ميليون يورو هنوز انجام نشــده و در انتظار 

ابلاغ سازمان برنامه و بودجه است.
هومن گريوانى كل مبلغ فاينانس پروژه قطار 
مشهد - گلبهار را 186 ميليون يورو اعلام و 
بيان كرد: ســهم طرف خارجى از اين مبلغ 
85 درصد و سهم كارفرما (دولت) 15 درصد 

است.
وى ادامــه داد: دولت با تخصيص اين مبلغ 
از صندوق توسعه ملى موافقت و آن را براى 
اجرا به سازمان برنامه و بودجه محول كرده و 
در صورت جارى شدن فاينانس، روند اجراى 
پروژه قطار ســريع السير مشهد - گلبهار با 

شتاب بيشترى ادامه مى يابد.
مديرعامل شركت عمران شهر جديد گلبهار 

گفت: در صورت عدم تخصيص فاينانس، از 
آنجا كه پروژه قطار برقى مشــهد - گلبهار - 
چناران يك طرح ملى است اتمام آن منوط 
به تخصيص بودجه لازم توسط دولت و منابع 
مالى شركت عمران شهر جديد گلبهار است 
كه اين مســئله بهره بردارى از آن را طولانى 

خواهد كرد.
وى افزود: تاكنون 36 كيلومتر از مسير 40 
كيلومترى پروژه قطار سريع السير گلبهار 
- مشهد تملك شده و چهار كيلومتر از آن 
باقى مانده اســت. ايــن زمين ها در تملك 
افراد حقيقى و حقوقى بــوده و تاكنون با 
مشــاركت و همراهى دستگاه هاى اجرايى 
و افــراد حقيقى بخش عمده اى از مســير 
تملك شده است. چهار كيلومتر باقى مانده 
از مســير نيز در زمين هاى حكمت، حسن 
آباد و زعفرانيه در محدوده چاه خاصه واقع 

مى باشد.

گريوانــى ادامــه داد: مذاكرات بــا تعاونى 
باقيمانده مسير  بازگشــايى  براى  مربوطه 
متروى مشهد - گلبهار ادامه دارد كه اميد 
است بزودى تفاهمنامه مربوط به اين قطعه 
به امضا برســد و پيمانكار نسبت به فرايند 

زيرسازى اقدام كند.
وى گفت: تاكنون زيرسازى قطعه نخست 
پروژه به طــول 8,5 كيلومتر و قطعه دوم 
به طول 10 كيلومتر انجام شده و زيرسازى 
قطعه سوم به طول 18,5 كيلومتر در حال 
شهر  عمران  شــركت  اجراست.مديرعامل 
جديد گلبهار به پيگيرى براى امتداد مسير 
پروژه قطار سريع السير مشهد - گلبهار تا 
شــهر چناران نيز اشاره و بيان كرد: در اين 
خصوص مجوز شــوراى همتاى خراســان 
رضــوى اخذ و مراتب براى تأييد شــوراى 
عالى هماهنگى ترافيك شــهرهاى كشور 

ارسال شده است.

عطار  سيمرغ  خبرنگارقدس:  نيشابور- 
نشان افتخار مهم ترين رويداد سينمايى كشور 
و منطقه است. از دست اندركاران جشنواره 
فيلم فجر مى خواهيم به پاس سيمرغ عطاربه 
عنوان نماد جشنواره سهم نيشابور را در اين 

رويداد مهم درنظر بگيرند.
رئيس اداره فرهنگ وارشاد اسلامى نيشابور 
در آيين اختتاميه بيســت و سومين هفته 
وهفدهمين جشــنواره فيلم و عكس با بيان 
مطلب بــالا اظهار كرد: شهرســتان بزرگ 
نيشــابور به تنهايى از چند اســتان كشور 
در پارامترهــاى فرهنگــى و هنرى جلوتر 
اســت و در بخش فيلم و عكس پيشــتاز، 
اين جشــنواره با همت اهالى فيلم وعكس 
حاصل يكســال تلاش اين عزيزان مى باشد 
كه در اين جا نمود يافته است.غلامحســين 
على پور افزود:متأســفانه تمام هنر نيشابور 
در اين زمينه نيست و ظرفيت هاى نيشابور 

فراتر از اين است و ما بايد با همت هاى بلند 
و نگاه هاى ژرف شــاهد آيينه تمام نمايى از 

تلاش ها و توانمندى هاى شهرستان باشيم.
على پور يادآورشد:ما مى توانيم از منطق الطير 
عطار، آثار عطار، زندگى عطار، زندگى خيام 
و شهرت جهانى وى، انديشمندانى همچون 
فضل بن شــاذان و نيز رويدادهاى تاريخى 
اين شــهر براى خلق آثار ماندگار و جهانى 
استفاده كنيم. فرماندار نيشابورنيز عنوان كرد: 
امروز بخشــى از افتخارات نيشابور را شاهد 
هســتيم كه به واسطه افتخارات هنرمندان 
پرتلاش جــوان و با آتيه در ايــن روزها در 
قالب فيلم وعكس فراهم شــده است، چرا 
كه فيلم و عكس براى مــردم و هنرمندان 
پرمخاطب و قابل توجه است.سعيد شيبانى 
گفت: در خصوص آينه پر از افتخار نيشابور 
اعتقــاد داريم جوانان پرتــلاش و خلاق از 
ريشه هاى گذشــته و رسالت آينده باهمت 

عالى و خوبى كه دارنــد بهره برده و خوش 
كرد:درخصوص  خاطرنشان  درخشيدند.وى 
برگزارى جشــنواره فيلم فجر در سال هاى 
قبل پيگيرى هايى شد و اميدواريم امسال نيز 
در بخش دولتى و غير دولتى در سطح ملى 
پيگيرى و در بخش اكران و حضور نيشابور 
در ســطح ملى با رويكرد جشــنواره فيلم 
فجر اســتفاده بهترى داشته باشيم.مسعود 
سليمانى سپهر دبير بيست و سومين هفته و 
هفدهمين جشنواره فيلم و عكس نيشابور نيز 
گفت: در بخش عكس بيست و سومين هفته 
و هفدهمين جشنواره فيلم و عكس نيشابور 
تعداد 335 اثر از 42 عكاس نيشــابورى به 
دبيرخانه جشــنواره رسيد كه پس از داورى 
تعداد 22 قطعه عكس از 15 عكاس انتخاب 
وبه نمايش گذاشته شد و در بخش فيلم اين 
جشنواره تعداد 30 فيلم كوتاه از 26 فيلمساز 

نيشابورى به دبيرخانه جشنواره رسيد.

پروژه قطار مشهد - گلبهار در انتظار ابلاغ اعتبار است
رئيس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامى:

به پاس سيمرغ عطار، سهم نيشابور از اين رويداد ادا شود
رئيس آموزش و پرورش استثنايى خراسان شمالى:

هزينه دانش آموزان معلول 5 برابر 
دانش آموزان عادى است

بجنورد- خبرنگار قدس: رئيس آموزش و پرورش اســتثنايى 
خراسان شــمالى گفت: سالانه هفت ميليارد ريال براى سرويس 
رفت و آمد دانش آموزان با نيازهاى ويژه اين استان هزينه مى شود.

على متقيان تأمين هزينه هاى ســرويس مدارس را از مسائل مهم 
اين بخش خواند و اظهار داشت: بسيارى از دانش آموزان با نيازهاى 
ويژه استان از روستاها به شهر مراجعه مى كنند.وى خاطرنشان كرد: 
نيمى از هزينه سرويس مدارس را خانواده ها و نيمى ديگر را آموزش 
و پرورش تقبل كرده است، اما با توجه به اينكه بيش از 90 درصد 
اين دانش آموزان از خانواده هاى ضعيف و ناتوان هستند، خانواده ها 
توان پرداخت ســهم خود را ندارند.متقيان گفــت: هزينه تأمين 
سمعك، پوشك، ويلچر، دارو و ساير اقلام مورد نياز اين دانش آموزان

بســيار بالاســت و در اين ميان خانواده ها درمان و تجهيزات را در 
اولويت قرار مى دهند.رئيس آموزش و پرورش اســتثنايى خراسان 
شمالى، هزينه دانش آموزان معلول را پنج برابر دانش آموزان عادى 
دانست.متقيان با تأكيد بر ضرورت اقدام به موقع براى درمان و بهبود 
دانش آموزان با نيازهاى ويژه گفت: رويكرد ما مداخله زودهنگام و 
شناسايى كودكان دچار مشكل قبل از رسيدن به چهار سالگى است.

آيا اين آثار ارزشمند از فهرست ميراث فرهنگى خارج مى شوند؟

احتمال جايگزينى ساختمان هاى بلند 
در محل خانه «كوزه كنانى» و 6 بناى تاريخى مشهد
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قدس آنلاين -وحيد اكرمى  سال هاست 
كه عمليات وارنيش فلورايد با هدف جلوگيرى 
از پوسيدگى دندان هاى دانش آموزان در مدارس 
انجام مى شــود. در سال 1393 قطار اين طرح 
دانش آموزى، با هماهنگى بين وزارت آموزش 
و پرورش و وزارت بهداشــت و درمان، شــروع 
بــه حركت كرد و در اين مــدت دانش آموزان 
زيادى را با خود همراه كرد، اما تقريباً از همان 
سال ها انجام عمليات وارنيش فلورايد بر روى 
دندان هــاى دانش آموزان مخالفانى را هم پيدا 
كرد. اين گروه معتقد بودند كه عمليات وارنيش 
فلورايد در مدارس با سلامت كودكان در تضاد 
اســت و مى تواند زيان هاى زيادى را براى اين 
قشــر در پى داشته باشد. براى مشخص شدن 
اين موضــوع با دو تن از موافقــان و مخالفان 
اجراى عمليات وارنيش فلورايد در مدارس به 

گفت و گو پرداختيم كه از نظرتان مى گذرد. 

 وارنيش فلورايد بيهوده و اثرى معكوس دارد
دكتر ايمان پريسايى دندانپزشك و فلوشيپ 
دندانپزشكى كودكان در گفت و گو با خبرنگار 
ما مى گويد: به طور كلى فلورايد ماده اى بسيار 
مفيد در پوسيدگى هاى دندان، بخصوص براى 
سطوح صاف است. اســتفاده از فلورايد براى 
جلوگيرى از پوسيدگى دندان ها ساليان سال 
است كه در دنيا، مورد استفاده قرار مى گيرد. 
حتى در آب آشاميدنى هم فلورايد وجود دارد. 
وى افــزود: اينكه برخى مى گوينــد فلورايد 
زيان آور اســت و مضرات زيادى را براى بيمار 
به همراه مــى آورد در صورتى اســت كه در 
مصرف فلورايد زياده روى شــود. افراط در هر 
چيزى زيان آور اســت و در مصرف فلورايد هم 
اگر بيش از حد اســتفاده شود، باعث عوارض 
مختلفى مى شــود و ممكن است باعث تغيير 

رنگ دندان ها شود. 
وى عنوان كرد: اگر فلورايد به صورت طبيعى 
مصرف شود عامل بسيار مهمى براى جلوگيرى 
از پوســيدگى دندان هاســت. بيماران از نظر 
پوسيدگى دندان به ســه دسته با پوسيدگى 
كم، پوســيدگى متوسط و پوســيدگى زياد 
تقسيم مى شوند كه در هر كدام مصرف فلورايد 
و نوع اســتفاده آن متفاوت اســت. پيشنهاد 
مى شــود كه بيماران به مطب ها بروند و زير 
نظر متخصص، فلورايد تراپى انجام دهند. اين 
متخصص دندانپزشكى در پاسخ به اين سؤال 
كــه آيا عمليات وارنيش فلورايــد در مدارس 
براى دانش آموزان مفيد اســت يا مضر، اظهار 
مى دهد: فلورايد در حالت هاى متفاوتى وجود 
دارد. بــه صورت ژل و مايع و به صورت فوم يا 
كف و يك مدل ديگر نيز به نام وارنيش موجود 
است كه غلظت بسيار بالايى دارد؛بنابراين عمل 
وارنيش بايد تحت شــرايط خــاص و ويژه اى 
انجام شود كه نه تنها به بيمار ضررى نرساند 

بلكه تأثير مثبت هم داشــته باشد. وى ادامه 
مى دهد: از مهم ترين شرايط وارنيش اين است 
كه، حتماً دندان ها قبل از عمليات تميز شوند و 
با رول پنبه خشك شوند. ايزوله شوند تا هيچ 
بزاقى روى سطح دندان ها چسبيده نشود. در 
محل ساكشــن وجود داشته باشد تا آب بزاق 
و اضافات فلورايد را جمــع آورى كند. از يك 
تا چهار دقيقه بايد فلورايد روى دندان ها باقى 

باشــد. پــس از آن اضافات 
بايد به بيرون ريخته شده و 
بيمار تا يكساعت از خوردن 
و آشاميدن پرهيز كند. اين 
عمليــات حداقل 10 دقيقه 
طول مى كشد. وى مى افزايد: 
اما در انجام وارنيش فلورايد 
در مدارس تقريباً هيچكدام 
از اين شروط انجام نمى شود. 
تعداد دانش آموزان زياد است 
و ممكن است طول عمليات 
به يــك دقيقه هم نرســد. 
بيشــتر مربيان بهداشت از 
نوع كار و شــرايط آن اطلاع 

مناسبى ندارند و نمى توانند شرايط مقدماتى 
را پياده كنند. همچنين امكانات مدارس مانند 
موجود بودن دســتگاه ساكشن، بسيار پايين 
است و در مدارس كار به صورت اصولى انجام 
نمى شود. دكتر پريسايى تصريح مى كند: انجام 
عمليات فلورايد تراپى در مدارس مفيد نيست و 
تأثير معكوس مى گذارد. ضمن اينكه هزينه اى 
را هم بر روى دوش بيت المال مى گذارد و كارى 

بيهوده اى است. 

 تغيير روش وارنيش فلورايد
 در مدارس و زدودن معايب طرح

در اين خصوص صفدر سلطانى، معاون تربيت 
بدنــى و ســلامت آموزش و پرورش اســتان 
خراســان رضوى هم به خبرنگار ما مى گويد: 
عمليات وارنيش فلورايد، يكــى از طرح هاى 
مشــترك وزارت بهداشــت و درمان و وزارت 
آموزش و پرورش اســت. وقتى تفاهمنامه اى 
در ســطح وزارتخانــه و بــا 
ميلياردى  هزينه هاى  صرف 
و براى كليــه دانش آموزان 
كشــور صورت مى گيرد، به 
يقين قبل از شروع عمليات، 
تحقيقات علمى و پژوهشى 
بســيار خوبى براى آن انجام 

شده است. 
در  مى كنــد:  عنــوان  وى 
گذشته مراقبت هاى بهداشت 
دهــان و دنــدان و انجــام 
عمليــات وارنيــش فلورايد 
بهداشــت  مربيان  توســط 
مى گرفت  صــورت  مدارس 
و مى تــوان گفت كه تا حدودى به درســتى 
انجام نمى شد،اما از سال گذشته متخصصين 
وزارت بهداشت و علوم پزشكى به موضوع ورود 
كرده انــد و اين كار توســط آن ها و به صورت 
كاملاً علمى انجام مى شود و مربيان بهداشت 
آمــوزش و پرورش با آن ها همكارى مى كنند. 
وى مى افزايد: همچنين در ســال هاى پيش 
عمليات وارنيش فلورايد به صورتى بود كه مايع 
فلورايد را در اختيار دانش آموزان قرار مى دادند 

و دانش آموزان بعــد از چرخاندن اين مايع در 
دهان و تمــاس مايع با دندان ها، بايد آن را به 
بيرون مى ريختنــد؛ اما برخى از دانش آموزان 
مايع را قورت مى دادنــد و يا مقدارى از مايع 
از گلــوى آن هــا پايين مى رفته اســت و اين 
موضوع بســيار مضر بوده اســت، اما اكنون 
عمليات وارنيش فلورايد به صورت موضعى، با 
وسايل مخصوص به روى تك تك دندان هاى 
كشــيده  متخصصين  توســط  دانش آموزان 
مى شود و خطر قورت دادن فلورايد از بين رفته 
است. اين طرح يكى از طرح هاى بسيار مفيد 
اســت كه براى وزارت بهداشت هزينه زياد و 
براى آموزش و پرورش فايده بسيار خوبى دارد. 
سلطانى در پاسخ به اين سؤال كه اگر در شرايط 
موجود اين طرح براى دانش آموزان ضرر و زيانى 
نــدارد، پس چرا قبل از اجــراى آن از والدين 
دانش آموزان رضايت نامه گرفته مى شود، اظهار 
مــى دارد: در آموزش و پرورش برخى برنامه ها 
اجبارى هستند. مانند اينكه وقتى دانش آموزى 
در مدرســه ثبت نام مى كند بايد دروسى كه 
ارائه مى شــود را به اجبــار بگذراند، اما برخى 
برنامه ها به دلخواه هستند از جمله كلاس هاى 
فوق برنامه يا دوره هاى آموزشى خارج از برنامه 
تحصيلــى يا برخى فعاليت هاى ورزشــى و يا 
بعضى از طرح هاى ديگر، كه عمليات وارنيش 
فلورايد از همين دســته اســت. در واقع چون 
اين كار اجبارى نيســت، مى خواهيم اوليايى 
كه مايل نيستند، مجبور به ورود فرزندشان به 
طرح نباشند، اما پيشنهاد ما اين است كه براى 
جلوگيرى از پوســيدگى دندان هاى فرزندان، 

عمليات وارنيش فلورايد را انجام دهند.

در حوالى امروز2

 مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دستى
 و گردشگرى خراسان رضوى عنوان كرد

 نيشابور جزو 4 شهر تاريخى جهان
قدس: مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى 
خراســان رضوى گفت: ثبت جهانى نيشابور مهم ترين برنامه 
ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى در اين شهرستان 
اســت.ابوالفضل مكرمى فر در جلســه با فرماندار شهرستان 
نيشابور، اعضاى شوراى شهر و شهردار نيشابور افزود:نيشابور 
جزو 4 شهر تاريخى جهان است كه نيشابور هنوز در فهرست 
موقت ثبت جهانى اســت.وى ادامه داد: هدف ما ثبت جهانى 
شهر كهن نيشــابور است، همه بايد همت و پشتيبانى كنند 
تا اين اتفاق مهم براى نيشــابور انجام شود.مكرمى فر اظهار 
كرد: عرصه تاريخى نيشابور با 3600 هكتار مساحت منحصر 
به فرد ترين عرصه تاريخى اســت ضوابط ابلاغى سال 1392 
الزاماً بايد رعايت شود.وى با اشاره به برخى درخواست ها گفت: 
حريم اين عرصه تاريخى بايد رعايت شود و ما شرمنده برخى 
درخواست ها هستيم چون نمى توانيم الزامات ميراث فرهنگى را 
رعايت نكنيم.وى با يادآورى اينكه ارزش محوطه هاى تاريخى 
نيشــابور بسيار زياد است و بايد بيشتر ارزش هاى تاريخى آن 
مدنظر مسئولان شهرستان باشــد، يادآور شد: شاخص هايى 
را براى ثبت جهانى تعريف كردند كه نيشــابور از 4 شاخص 
بخوبى برخوردار اســت.وى با بيان اينكه نيشابور شماره ثبت 
موقت جهانى را دريافت كرده و در رديف چهاردهم قراردارد، 
افزود: ثبت جهانى موجب افزايش گردشگران خارجى شده و 
فرصت هاى اقتصادى زيادى را پيش روى نيشابور قرار مى دهد.
مكرمى فر ادامه داد: اگر شرايط به ما اجازه دهد كه كاوش هاى 
نيشابور را ادامه دهيم و معمارى اين شهر را از زير خاك بيرون 
بياوريم گنجى را براى اين شهر پيدا كرده ايم، هنوز ديوار هاى 
معمارى و پياده رو هاى دوره سلجوقى شادياخ زير خاك است، 
حتى هنوز ديوار شهركهن وجود دارد.وى خواستار همراهى و 
همكارى مسئولان شهرستان، فرماندار،شهردار، اعضاى شوراى 
اسلامى شهر شد و گفت: اين فرصت تاريخى به وجود آمده تا 
نيشابور كه شهرى كهن و تاريخى است را به جهانيان معرفى 
كنيــم. وى تأكيد كرد: توس يك بار فرصت ثبت جهانى را به 
دليل وجود چند دكل برق از دســت داد و اكنون تلاش هاى 
زيادى در حال انجام اســت تا دوباره كارشناسان ثبت جهانى 
براى ثبت به توس بيايند، اما اين فرصت پيش روى فرهنگ و 

تاريخ نيشابور قرار دارد تا ثبت جهانى شود.

انتقال پژوهشگاه ميراث فرهنگى شرق كشور به نيشابور
خبر ديگرى حاكى اســت،رئيس كميســيون مشاركت هاى 
اقتصادى و گردشگرى شوراى اسلامى شهر نيشابوراز انتقال 
پژوهشــگاه ميراث فرهنگى شرق كشور از مشهد به نيشابور 
خبر داد.محمد حســن زرندى اظهاركرد: طــى ديدار اخير 
اعضاى شــوراى اسلامى شــهر، فرماندار و شهردارنيشابور با 
مدير كل ميراث فرهنگى، صنايع دستى وگردشگرى خراسان 
رضوى، مقرر شد تا پژوهشگاه ميراث فرهنگى شرق كشور از 
مشهد به نيشــابور انتقال پيدا كند.وى افزود: به طور حتم با 
راه اندازى پژوهشگاه ميراث فرهنگى شرق كشور در نيشابور 
و تخصيص اعتبارات مورد نياز براى آن، مى توان بســيارى از 
خلأهاى پژوهشى در نيشابور و منطقه را در حوزه هاى ميراث 

فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى مرتفع كرد.

يك مسئول هشدار داد
 توطئه مافياى كنكور براى هنرستان ها

ايسنا: مدير كل دفتر آموزش هاى كارو دانش وزارت آموزش 
و پرورش گفت: تغيير كاربرى هنرستان ها ممنوع است و تحت 

هيچ شرايطى نبايد كاربرى هنرستان ها تغيير كند. 
ســيد مصطفــى آذركيــش در نشســت مديــران ادارات 
آموزش و پرورش قطب شــهيد مدرس عنــوان كرد: تأمين 
بخشى از تجهيزات مربوط به اعتبارات دولتى است، از ابتداى 
ســال جارى تاكنون دولت 86 ميليارد تومان براى تجهيزات 
هنرســتان ها اختصاص داده و 70 ميليــارد تومان ديگر نيز 
تخصيص داده شده كه منتظر نقدينگى هستيم.وى ادامه داد: 
متأسفانه دانشگاه جامع علمى كاربردى، دانشگاه آزاد، سما، غير 
دولتى، فنى و حرفه اى يكى پس از ديگرى در آستانه تعطيل 
شدن هستند.وى افزود: هرچند امكان تحصيل دانش آموزان 
هنرستانى تا مقطع دكترى فراهم است و محدوديتى ندارند، 
اما به هيچ عنوان اولويت ما اين نيســت و به دنبال كارآفرين 
كردن دانش آموزان هستيم.آذركيش در ادامه تغيير كاربرى 
هنرستان ها را ممنوع اعلام كرد و گفت: تحت هيچ شرايطى 
نبايد كاربرى هنرستان ها تغيير كند. وى افزود: براى اولين بار 
حمايت از كســب و كار دانش آموزى صــورت مى گيرد و در 

هيئت دولت نيز مصوب شده است.

توطئه مافياى كنكور براى هنرستان ها
در ادامه معاون آموزش متوســطه اداره كل خراسان رضوى 
گفت: اگر بخواهيم براى رفع مشكلات و خريد تجهيزات تنها 
منتظر اعتبارات دولتى باشيم دردى دوا نمى شود و بايد تدبير 
و فكرى اساســى اتخاذ كرد.رضا صابرى افزود: براى رفع اين 
معضل بايد راهكارى انديشــيده شود، اگر اين مشكلات رفع 
نشود در آينده با مشكلات جدى تر مواجه خواهيم بود.صابرى 
ادامه داد: اين توطئه مافياى كنكور است كه تلاش مى كنند 
هنرستان ها را نيز به سمت كنكور ببرند كه مى طلبد در اين 
رابطه مراقبت شود. هرچند ميانگين ثبت نام دانش آموزان پايه 
دهم در هنرستان هاى فنى وحرفه اى و كارو دانش استان 42,5 
درصد است اما ميانگين قطب شهيد مدرس در اين زمينه از 
استان پايين تر است. به جز خليل آباد كه اين آمار نزديك به 48 
درصد بوده و از 8 اداره 6 اداره ديگر زير ميانگين استان هستند.

   موقوفه مهرفاطمى مشهد
موقوفه اى با30 هزار واقف

قدس: مدير موقوفه مهر فاطمى مشهد گفت: تاكنون 29 هزار 
و 85 واقف خيرانديش با خريد ســهام موقوفه «مهرفاطمى» 
مشهد در اولين موقوفه دسته جمعى با نيت حضرت زهرا(س) 
مشاركت كردند كه از اين تعداد 11 هزار و 461 نفر از مشهد 

و 17 هزار و 624 نفراز واقفان شهرهاى ديگر هستند. 
حجت الاســلام مظلومى، افزود: تعــداد 13 هزار و 299 نفر 
بانــو و 14 هزار و 234 نفر آقــا جزو واقفان نيك انديش اين 
موقوفه هســتند.حجت الاسلام مظلومى، تصريح كرد: تعداد 
163 وقف بــه نيابت از ائمه اطهار(ع)، 221 وقف به نيابت از 
امــوات و تعداد 93 وقف به نيابت از شــهداى دفاع مقدس و 
مدافعان حرم توسط واقفان خيرانديش انجام شده است.وى 
افزود: تاكنون بيشترين سهام اين موقوفه توسط 2 واقف نيك 
انديش مشهدى؛ يكى با 1200 سهم به ارزش 600 ميليون 
ريال و ديگرى با تعداد 800 سهم به ارزش 400 ميليون ريال 
خريدارى و وقف شده است.مدير موقوفه مهر فاطمى مشهد 
به مشاركت علما، استادان، بازيگران، مديران حوزه هاى علميه 
اشــاره و اظهاركرد: آيات عظام علم الهدى، مكارم شيرازى، 
صافى گلپايگانى و مرتضوى از جمله علماى واقف در موقوفه 
مهر فاطمى و سردار كريمى قدوســى، سردار نظرى، استاد 
پناهيان، مديران و اســتادان حوزه هاى علميه مشهد از ديگر 

شخصيت هايى هستند كه در اين موقوفه مشاركت داشته اند.
وى در پايان تأكيد كرد: بيش از290 هزار ســهم از سهام اين 
موقوفه هنوز باقى مانده كه همت و مشاركت گسترده مردم 
ولايتمدار را مى طلبد، تابا مشاركت در خريد سهام اين موقوفه 
قدمى ماندگار در راستاى ترويج فرهنگ فاطمى برداشته شود.
گفتنى است؛ اولين موقوفه دسته جمعى حضرت زهرا (س) 
با 320 هزار ســهم 500 هزار ريالى در نظر گرفته شــده كه 
علاقه مندان جهت مشاركت در موقوفه مهر فاطمى مى توانند 

كلمه (يا زهرا) را به شماره 30008188 ارسال كنند.

در هشت ماهه امسال
  مشاركت شبكه هاى مردمى به

 كميته امداد از مرز42 ميليارد تومان گذشت
قدس: رئيس اداره امور مؤسسات خيريه و شبكه هاى مردمى 
كميته امداد خراسان رضوى با اعلام اينكه برنامه ريزى امسال 
براى جذب حدود 36 ميليارد و 150 ميليون تومان بود، گفت: 
خوشــبختانه با تحقق 120 درصــدى و برنامه ريزى صورت 
گرفته اين ميزان مشــاركت به بيــش از 42 ميليارد و 112 
ميليون تومان افزايش يافت.مجيد غلامى، بيان كرد: در جذب 
42 ميليارد تومان مشاركت به كميته امداد براى نيازمندان و 
مددجويان تحت حمايت در خراسان رضوى، سهم شهردارى 
و شوراهاى اسلامى شهر و روستا 36 درصد، ادارات 14 درصد، 
مســاجد 12 درصد، آموزش وپرورش 10 درصد، بســيج 9 
درصد، اصناف هشت درصد، مؤسسه خيريه انصار الحجه(عج) 
چهار درصد، تشــكل هاى مردمى ســه درصــد، كارخانه ها 
2 درصد، آســتان قدس رضوى يــك درصد و مراكز درمانى 
يك درصد بوده اســت.غلامى بااشاره به فعاليت هاى مناسب 
بيشتر شهرستان هاى استان در اين بخش ابراز كرد: امدادگران 
در حوزه مشــاركت هاى مردمى با ايجــاد ارتباط و تعامل با 
بخش هاى مختلف مردمى نســبت به جذب مشاركت هاى 

نقدى و غير نقدى اقدام مى كنند.
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ايستاده ايم چون «ابوذر»
سومين گام جشنواره رسانه اى ابوذر كه با استقبال كم نظيرى 
از ســوى اصحاب رســانه خراســان رضوى روبرو شد بيش 
از 1900 اثر را در دســت دارد تا بتواند به شايســتگى از آثار 

ارزشمند رسانه اى تجليل به عمل آورد.
بهترين اتفاقى كه در سومين جشنواره افتاده است باور اهالى 
رسانه به برخورد حرفه اى و فراجناحى جشنواره است كه به 
نظر مى رسد يكى از مهمترين دلايل استقبال از فراخوان آن 
است.اضافه شدن بخش آثار دانشجويى به جشنواره تكاپوى 
خاصى به آن بخشــيده و رنگ و لعاب تازه اى به آثار ارسالى 
بخشيده است.مهمترين دستاورد جشــنواره ابوذر مى تواند 
تجليل از آثار فاخر رســانه اى باشــد كه خبرنگاران براى آن 
زحمت مى كشند. برخى اوقات ديده نشدن اين زحمت موجب 
مى شود آثار سطحى تر در ديده مخاطب برجسته شود و وظيفه 
خادمان رسانه اى در جشنواره ابوذر اين است كه با تجليل از 
آثار فاخر و ارج نهادن به تلاش هاى اهالى رسانه و مطبوعات از 
طرفى زمينه تجليل از خبرنگاران و فعالان رسانه اى را فراهم 

كند و از طرف ديگر به ارتقاى سليقه مخاطبان كمك كند.
طبيعى است جشــنواره ابوذر راه دشوارى را آغاز كرده است 
كه موفقيت در مسير دست يابى به اهداف متعالى جشنواره 
نيازمند ايستادگى در اين مسير است.توجه به دستاوردهاى 
انقلاب اسلامى در چهلمين سالگرد پيروزى انقلاب، زيارت، 
فرهنگ رضوى و فرهنگ شهروندى، حمايت از كالاى ايرانى 
و مبارزه با آسيب هاى اجتماعى و مشكلات استان محورهايى 
بــود كه در اين دوره توجه ويژه اى به آنان شــد، توجهى كه 
موجب شــود خبرنگاران تيزبين استان براى هر كدام از اين 

محورها قلم زده و راه هاى نرفته را به مسئولان گوشزد كنند.
 در يكسالى كه گذشت شوراى سياستگذارى جشنواره ابوذر 
تــلاش كردند تا بــا همفكرى و هم افزايى مســيرى را پايه 
گذارى كنند كه جشنواره بتواند جاى خالى نبود جشنواره اى 
قوى و حرفه اى در اســتان را پركند. جلسات منظم شوراى 
سياســتگذارى در كنار فعاليت مداوم دبيرخانه امروز موجب 
تثبيت جشنواره در استان شده است و اين ميسر نشده است 
مگر با همكارى مديران محترم رسانه هاى وزين و مسئولان 
فرهنگى در استان خراسان رضوى.بركسى پوشيده نيست كه 
ظرفيت هاى رسانه اى در استان خراسان رضوى كم نظير است 
و اين جشنواره به دنبال ارتقاى اين نقش بى بديل در كشور 

است. براى اين رويكرد چون «  ابوذر» ايستاده ايم.
عباس محمديان- رئيس سازمان بسيج رسانه خراسان رضوى

��م �وم

ايسنا   رئيــس بنياد نخبگان خراسان رضوى گفت: 70 ميليارد تومان گردش مالى 
خريد اسباب بازى سوغات در مشهد است.

ســعيدرضا احمدى زاده در نشست خبرى اولين رويداد ملى استارتاپى اسباب بازى كه 
در ســاختمان بنيادنخبگان خراسان رضوى برگزار شد، اظهار كرد: ما در بنياد نخبگان 
خراســان رضوى در حوزه ســوغات ورود يافته ايم وحدود 3800 ميليارد تومان درآمد 
مشهد از ســوغات بوده كه 70 ميليارد تومان آن تنها گردش مالى خريد اسباب بازى 
اســت، اما متأسفانه 90 درصد اسباب بازى ها از اين آمار وارداتى است. اين سبد كالاى 

سوغات اسباب بازى شامل بازى هاى رايانه اى، فكرى و فيزيكى مى شود.
وى ادامه داد: بازار رضاى مشهد يك بازار سنتى است كه مى توانست نماد كالاهاى سنتى 
ايرانى باشد، اما متأسفانه 75 درصد كالاهاى آن چينى است.اما ما در اين زمينه مداخله 
نكرديم زيرا اين سؤال پيش مى آيد كه اگر ما كالاى خارجى را ممنوع كنيم در قبالشان 
چه چيزى مى خواهيم عرضه كنيم.رئيس بنياد نخبگان خراسان رضوى با بيان اينكه آيا 
تا به حال به اين فكر كرده ايم اسباب بازى شاخص براى فرزندانمان چيست؟ عنوان كرد: 
ما بايد در ايران الگوهاى غربى را در اسباب بازى هاى فرزندانمان كنار بگذاريم. 40 سال 
است كه با وجود تأكيدات مقام معظم رهبرى بر روى پيوست فرهنگى محصولات كارى 
در اين حوزه نشده است. احمدى زاده اضافه كرد: كشور ما داراى فرهنگ بسيارغنى است 
كه بخش عمده آن از اسلام گرفته شده است، ما كشورى با آرمان ها و اهداف منحصر به 
خودمان هستيم و نمى توانيم با الگوهاى غربى فرزندانمان را پرورش دهيم.وى با تأكيد 
براينكه ما از اسباب بازى هاى ترويج كننده فحشا نظيرعروسك باربى كه ترويج دهنده 
فرهنگ بى بندوبارى اســت، خسته شده ايم، افزود: ما مى خواهيم اسباب بازى هايى را 
بســازيم كه منطبق بر الگوهاى ايرانى و فرهنگ ناب خودمان باشد و شئونات دينى و 

اسلامى ما را رعايت كند و ميهن پرستى را ترويج دهد.
رئيس بنياد نخبگان خراسان رضوى تصريح كرد: سياست گذاران در بخش هاى فرهنگى 
كشور بايد به صورت جدى تر وارد عرصه تبليغات فرهنگى و رسانه اى براى داستان سازى 
و خلق شخصيت هاى جذاب با فرهنگ ايرانى اسلامى براى الگوبردارى اسباب بازى ها 
شــوند.احمدى زاده گفت: ما بايد تعصب خانواده ها را بر روى خريد اســباب بازى هاى 
خارجى حساس كنيم. توليد كنندگان و  توزيع كنندگان كشور در صنعت اسباب بازى 

نيز بايد متعهد باشند. رئيس بنياد نخبگان خراسان رضوى با اشاره به اينكه ما شوراى 
سياست گذارى اسباب بازى راه اندازى كرده ايم، بيان كرد:اكنون بنياد بازى هاى رايانه اى 
تشكيل شده كه اقدامات خوبى در اين حوزه انجام مى شود و حمايت هاى خوبى از آن 
صورت مى گيرد. در حال حاضر فعاليت در زمينه اسباب بازى هاى فيزيكى مدنظر كار 

ما قرار گرفته است.

  پيشنهاد راه اندازى رشته طراحى اسباب بازى در دانشگاه ها 
احمدى زاده اضافه كرد: خوشــبختانه در كشور اقدامات خوبى در خصوص متخصصان 
اسباب بازى صورت گرفته است و ما به دنبال اين موضوع هستيم كه بتوانيم در كنار اين 

رويداد رشته  طراحى اسباب بازى را در دانشگاه ها راه اندازى كنيم.
وى اظهار كرد: اميدواريم كسانى كه در رويداد استارتاپى اسباب بازى حضور مى يابند، 
بتوانند در آينده محصولات جديدى در حوزه اســباب بازى طراحى كنند. هدف ما از 
اين رويداد جذب خلاقيت هاى مختلف در صنعت اســباب بازى و ورود نخبگان به اين 

حوزه است.

رئيس بنياد نخبگان خراسان رضوى مطرح كرد

گردش مالى 70 ميليارد تومانى اسباب بازى در مشهد

 انجام عمليات فلورايد 
تراپى در مدارس مفيد 

نيست و تأثير معكوس 
مى گذارد. ضمن اينكه 

هزينه اى را هم بر 
روى دوش بيت المال 

مى گذارد و كارى 
بيهوده اى است

بــرش

حسين پورحسين   آيين تجليل از دانش آموزان افتخارآفرين 
آموزش و پرورش منطقه تبادكان با حضور جمعى از مسئولان و 
مديران حوزه تعليم و تربيت در تالار ابن هيثم دانشگاه فرهنگيان 

پرديس شهيد بهشتى مشهد برگزار شد.
مديركل آموزش و پرورش اســتان در اين مراسم با اعلام اينكه 
در آموزش تحقيقات و پژوهش با رويكرد كارآفرينى بايد مدنظر 
باشــد، افزود: بسيارى از جوانان تحصيلكرده در بازار كار مشكل 
دارند و اين در حالى اســت كه موتور متحركه توسعه در جامعه 
از مســير اتوبان آموزش و پرورش با ايجاد زمينه اشتغال زايى و 
كارآفرينى گذر مى كند.قاسمعلى خدابنده اظهارداشت: آموزش 
و پرورش تبادكان و منطقه احمدآباد در اين راســتا و در جهت 
توجه به مهارت پذيرى دانش آموزان و توســعه هنرستان و فنى 
و حرفه اى توجه جدى داشــته است و اســتان خراسان هم در 
ميانگين كشــورى 3 درصد بالاتر از ديگران ايستاده است.وى با 

اعلام اينكه 300 مهارت تعريف شده در آموزش فنى و حرفه اى 
در متوســطه اول و دوم وجــود دارد، افــزود: دانش آمــوزان با 
بهره گيرى از مهارت هــاى فنى و حرفه اى مى توانند يادگيرى و 
آموزش براى زيســتن و زندگى بهتر را تجربه كرده و همگام با 
جامعه رشد كنند و مهارت هاى لازم را در آموزش براى تغيير و 
نگرش به زندگى، ديدگاه اقتصادى، فرهنگى، سياسى، تعهد را در 
رفتار خود تجلى بخشند و انباشته هاى فكرى دانش آموزان اگر 
برپايه تحقيق و پژوهش باشد اين آموزش با رويكرد كارآفرينى 
به ثمر مى نشيند.خدابنده با تأكيد بر اينكه مدرسه زندگى را بايد 
در آموزش و پرورش و تعليم و تربيت عملياتى كنيم، افزود: در 
سند تحول بنيادين بر مبناى آموزش تمام ساحتى زمينه هاى 
تعليم و تربيت در همه زمينه ها ديده شده است و بايد با رويكرد 
كارآفرينى 10 درصد آموزش را با هميارى سازمان فنى و حرفه اى 
و شناسايى استعدادهاى نهفته دانش آموزان در حوزه هاى مختلف 

علوم قرآنى، جشنواره جوان و نوجوان خوارزمى، المپيادها، ديگر 
مواردى كه در تعليم و تربيت تمام ســاحتى ديده شده، به كار 

گيريم.
مديركل آموزش و پرورش خراسان رضوى گفت: بايد به مراتبى 
از حيات طيبه برسيم كه در راستاى كسب مهارت هاى زندگى 
آمــوزش خودآگاهــى، همدلى، تفكر خــلاق و نقادانه و قدرت 
تصميم گيرى و نه گفتن را در دانش آموز نهادينه كنيم و موفقيت 
در درس را با موفقيت در مهارت و درس زندگى به هم گره بزنيم 
تا زمينه شــادى در دل و مغز و روح دانش آموز فراهم شــده و 
احساس آرامش كند و اين زمانى ميسر است كه دانش آموز ايمان 
قوى داشته و اين را تجربه كند كه هميشه بله نگويد و نه گفتن 

را در جايى كه نياز است بر زبان آورد.
گفتنى است در اين مراسم از دانش آموزان برتر منطقه آموزش و 

پرورش تبادكان تقدير و لوح افتخار به آن ها اهدا شد.

در آيين تجليل از دانش آموزان نخبه منطقه تبادكان عنوان شد
موتور متحركه توسعه در جامعه از اتوبان آموزش و پرورش گذر مى كند
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مديركل هماهنگى امور رفاهى زائران استاندارى 
خراسان رضوى خبر داد

 جشنواره تخفيف زمستانه گردشگرى 
مشهد از 10 تا 30 دى 

قدس: مدير كل هماهنگى امور رفاهى زائران اســتاندارى 
خراسان رضوى از آغاز جشنواره تخفيف زمستانه با محوريت 
گردشــگرى از 10 تا 30 دى ماه سال جارى در مشهد خبر 
داد. مهدى فروزان با اعلام اين خبر گفت: بر اين اســاس، در 
بازه زمانى مذكور، براى اســتفاده كنندگان از تمامى مراكز 
اقامتى، هتل ها، هتل آپارتمان ها، اماكن تاريخى و گردشگرى 

تخفيف هاى قابل ملاحظه اى لحاظ مى شود.
وى افــزود: خدماتى از قبيل بليت پــرواز، قطار و اتوبوس به 
مشهد مقدس، تاكســى داخل شهرى، مترو، اتوبوسرانى نيز 

شامل اعِمال اين تخفيفات مى شود.
مديــر كل هماهنگــى امــور رفاهــى زائران اســتاندارى 
خراسان رضوى اظهار داشــت: همچنين 16 مجتمع بزرگ 
تجارى در مشــهد مقدس نيز با هدف تبليغ و فروش كالاى 

ايرانى و حمايت از توليد ملى در اين طرح شركت كرده اند.
فروزان با بيان اينكه اين طرح به منظور جذب زائر و گردشگر 
در ايــام غير پيك اجرايى مى شــود؛ تأكيد كــرد: نگاه ويژه 
اين طرح به بهره بردارى مجاوران در ســطح مشهد مقدس 

مى باشد.
وى خاطرنشــان كرد: اين طرح با همكارى معاونت زيارت، 
ادارات كل هماهنگى امور رفاهى زائران استاندارى و ميراث 
فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى، فرهنگ و ارشاد اسلامى 
خراســان رضوى، معاونت گردشــگرى و زيارت شهردارى 
مشهد، اصناف، اتحاديه هتلداران و ساير دستگاه هاى مرتبط 

اجرايى مى شود.

 حق تقدم پياده ها
على محمد زاده: همان گونه كه در قســمت هاى پيشين 
اشاره شد، رعايت برخى نكات ريز و به ظاهر ساده مى تواند از 

بروز حوادث جبران ناپذير پيشگيرى كند.
بر همين اساس در ادامه به موردى اشاره مى كنيم كه در اكثر 
شهرهاى كشور و به طور خاص در كلانشهر مشهد به يكى از 

چالش هاى اساسى مديريت ترافيك تبديل شده است.
تردد عابران پياده در سطح معبر سواره رو تصوير آشناى همه 
مى باشد. موضوعى كه ناخواسته در ذهن همه ما شكل گرفته، 
اين است كه پياده ها حق دارند از هر جاى خيابان و هر زمانى 
كه دلشان خواست عبور كنند. در حالى كه در قانون قواعدى 
كلى براى نحوه تعامل رانندگان با پياده ها بيان شده است كه 
در ادامه كلياتى از آن ها بيان مى شود. نكته اصلى اينكه همواره 
بايد مراقب گذر عابران پياده بود،  براي عبور آن ها توقف نموده، 
اجازه عبور دهيد، اما احتمال عبور عابران پياده در محل هاي 
زير بيشتر است؛ خط كشــي عابر پياده، تقاطع ها، فضاهاي 
بين خودروهاي پارك شــده و يا پشــت اتوبوس ها، نزديك 
مدارس و فضاهاي بازي كودكان و نزديك مراكز تجمع نظير 
مراكز خريد.اگر شما قصد گردش از قسمت كنار گذر تقاطع 
را داريــد، بايد مراقب حركت عابــران پياده كه در حال گذر 

مي باشند، بوده و به آن ها اجازه عبور دهيد.
در برخي تقاطع ها عبور خودروها و عابران پياده توسط چراغ 
راهنمايي و رانندگي كنترل مي شود. در اين موارد خودروهايي 
كه قصد گردش در تقاطع را دارند، بايد اجازه عبور به عابراني 
كه چراغ عبور براي آن ها ســبز بوده و در حال گذر از تقاطع 

مي باشند را بدهند.
هميشــه مراقب عبور عابران معلول باشــيد. آن ها به دليل 
ناتواني، زمــان زيادتري براي عبور از عــرض راه نياز دارند. 

نابينايان به طور معمول داراي عصايي سفيد رنگ مي باشند.

 موتور سواران و دوچرخه سواران
بايد دقت كرد كه موتور سواران و دوچرخه سواران از ايمني 
كمتري نسبت به خودرو ها برخوردارند. پس بايد مراقب آن ها 
بوده با فاصله و ســرعت مناســب و ايمن از كنار آن ها گذر 
نمود. به ياد داشــته باشيد آن ها نيز براي استفاده از راه حق 

برابر دارند.
هنگام گردش در تقاطع ها مراقب موتور سواراني كه از فضاي 
جانبي ساير خودرو ها در حال عبور بوده و به طور ناگهاني در 

ميدان ديد شما قرار مي گيرند، باشيد.
در هنگام ســبقت گرفتن از موتور سيكلت ها و يا دوچرخه 
سواران، فاصله مناسب از آن ها را رعايت نموده و پس از عبور 
آن ها به طور ناگهاني جلوي آن ها نپيچيد. به ياد داشته باشيد 
موتور سواران و دوچرخه ســواران تعادل مناسبي نداشته و 

احتمال واژگوني آن ها حتي در اثر باد خودرو وجود دارد.
هنگامــي كه خودرو خود را در كنــار راه پارك كرده و قصد 
پياده شــدن از آن را داريد، بايد مراقب ســاير كاربران راه كه 
قصد عبور از فضاي جانبي خودرو شما را دارند، باشيد، بويژه 
موتورسواران و دوچرخه سواران به دليل كوچك بودن براحتي 
مي توانند در نقطه كور شما قرار گيرند، پس قبل از باز كردن 

در خودرو احتياط كنيد. (ادامه دارد)
اداره فرهنگ و ترافيك پليس راهور خراسان رضوى

 اتهام جرح عمدى
 در مشهد كاهش يافته است

قدس: دادستان مركز خراسان رضوى گفت: پرونده هاى ورودى 
به دادسراى مشهد در موضوع اتهام ضرب و جرح عمدى ظرف 
هشت ماه گذشته امسال نسبت به مدت مشابه پارسال به ميزان 
9 درصد كمتر شــده است. غلامعلى صادقى افزود: از 10 اتهام 
نخست ورودى پرونده به دادسراى مشهد ظرف اين مدت 9 اتهام 
نسبت به مدت مشابه كاهش ورودى داشته است. وى «توهين به 
اشخاص، سرقت مستوجب تعزير، ضرب و جرح عمدى، تهديد، 
ايراد صدمه بدنى غيرعمدى بر اثر تصادف، رانندگى بدون پروانه 
رسمى، نگهدارى و مالكيت مواد مخدر، كلاهبردارى، تخريب و 
خيانت در امانت» را 10 اتهام نخست در شهرستان مشهد ذكر 
و بيان كرد: در اين مدت پيرامون اتهام توهين به اشخاص چهار 
درصد كاهش ورودى پرونده، در اتهام سرقت مستوجب تعزير 
پنــج درصد كاهش و در ضرب و جــرح عمدى نيز افزون بر 9 

درصد كاهش ورودى پرونده صورت گرفته است.
دادستان مشــهد افزود: ورودى پرونده ها در اتهامات تهديد نيز 
چهار درصد، رانندگى بدون پروانه رســمى 9 درصد، نگهدارى 
و مالكيت موادمخدر 6 درصد، كلاهبردارى يك درصد، تخريب 
دو درصد و خيانت در امانت نيز 3 درصد كاهش نشان مى دهد.

وى ادامه داد: در اتهام ايراد صدمه بدنى غيرعمدى بر اثر تصادف 
رانندگى امســال در همين مدت افزايش 17 درصدى ورودى 
پرونده رخ داده است كه بايد اين موضوع مورد بررسى قرار بگيرد.

مديرعامل سازمان مديريت پسماند:
  شهردارى مسئوليتى براى جمع آورى 

زباله هاى پزشكى ندارد

قدس: مديرعامل ســازمان مديريت پسماند شهردارى مشهد 
با اشــاره به پيگيرى هاى انجام شده براى اجراى قانون مديريت 
پســماند در خصوص زباله هاى پزشكى گفت: شهردارى ديگر 
مسئوليتى نسبت به زباله هاى پزشــكى ندارد و تاكنون حدود 
1100 مطب براى بى خطرسازى زباله هاى عفونى خود با بخش 

خصوصى قرارداد بسته اند. 
ابوالفضل كريميان با اشاره به اينكه بحث زباله بيمارستانى يكى 
از موضوعاتى است كه براى شهردارى مشهد مسئوليت مضاعف 
ايجــاد كرده بود، افزود: قانون تأكيد كرده اســت كه مســئول 
بى خطرسازى و دفع زباله هاى بيمارستانى توليد كننده آن است، 
اما بر خلاف قانون اين مسئوليت به دوش شهردارى گذاشته شده 
بود. وى ادامه داد: پيش از اين شهردارى را موظف مى دانستند كه 
بايد زباله هاى بيمارستان ها، درمانگاه ها و مطب ها را جمع آورى 
كند و اگر روزى هم اين كار را انجام نمى داد، شــهروند كه نه، 
حتى دســتگاه هاى نظارتى مدعى مى شدند چرا اينكار را انجام 
نداده ايد؟ و اين يك مشــكل بود. مدير عامل سازمان مديريت 
پسماند شهردارى مشهد گفت: بنابراين با وجود چنين فضايى 
بــه اين موضوع ورود پيدا كرديم و با هماهنگى دســتگاه قضا، 
فرماندارى، كارگروه سلامت غذا و ساير دستگاه هاى مرتبط بر 
اين امر تأكيد كرديم كه طبق قانون مديريت پسماند، جمع آورى 
و بى خطرسازى زباله هاى پزشكى جزو وظايف شهردارى نيست 
و اكنون هيچ دستگاهى شهردارى را مسئول زباله هاى پزشكى 
نمى دانــد، در حالى كه اگر پيش از اين زباله هاى پزشــكى در 
مقابل بيمارستان ها و مطب ها رها مى شد، شهردارى را مسئول 
مى دانستند. وى افزود: از ابتداى سال بر اين موضوع تأكيد كرديم 
كه طبق قانون شــهردارى در قبال جمع آورى و بى خطرسازى 
زباله هاى پزشكى مسئوليتى ندارد و نظام پزشكى بايد با انعقاد 
قراردادى ازطريق بخش خصوصى به اين موضوع ورود پيدا كرده 
تا زباله هاى پزشكى بيمارستان ها، درمانگاه ها و مطب هايى را كه 
دستگاه اتوكلاو براى بى خطرسازى زباله هاى پزشكى ندارند را 
جمع آورى و بى خطرســازى كند كه خوشبختانه اين كار انجام 
شد.كريميان با اشــاره به اينكه بر اين اساس شهردارى مشهد 
اعلام كرد كه از اول خرداد ســال جارى زباله هاى پزشــكى را 
جمع آورى نمى كند، اظهار كرد: اين كار سبب شد حدود 1100 
مطب كه زباله هاى پزشــكى و عفونى توليــد مى كردند، براى 
جمع آورى و بى خطرسازى اين زباله ها با بخش خصوصى قرارداد 
ببندند و پس از بى خطرسازى شهردارى به عنوان زباله عادى آن 
را جمــع آورى و دفع كند وبه دنبال آن نيز درمانگاه ها وارد كار 

شدند كه اين به نفع شهر است.

سرپرست معاونت هماهنگى امورعمرانى استاندارى 
خراسان رضوى خبر داد

 پيگيرى براى جذب اعتبارات اوراق و 
اسنادخزانه در حوزه عمرانى

قدس: سرپرست معاونت هماهنگى امور عمرانى استاندارى از 
پيگيرى مســئولان استان براى جذب هرچه سريع تراعتبارات 

اوراق و اسنادخزانه در حوزه عمرانى خراسان رضوى خبر داد.
دكتر وحيد قربانى در همايش مديران تعدادى از دســتگاه هاى 
اجرايى استان كه بدين منظور برگزار شد، تصريح كرد: اعتبارات 
اوراق و اســناد خزانه موضوع بنــد ز تبصره 5 قانون بودجه 97 
بايد حداكثر تا اوايل دى ماه جذب شود. وى خطاب به مديران 
اين دستگاه ها گفت: اعتبارات اوراق و اسنادخزانه فرصت مناسبى 
براى تأمين مالى طرح هاى عمرانى استان است كه بايد نهايت 

بهره بردارى از آن براى توسعه استان به عمل آيد.
دكتر قربانى در عين حال خاطرنشــان ســاخت: ميزان جذب 
اعتبارات ســال جارى توسط دســتگاه هاى اجرايى در ميزان 

تخصيص اعتبارات سال آينده آن ها مؤثر خواهد بود.

زاويه تصوير

ساختمان هاى بلاتكليف
حاشيه بلوار قرنى- جنب پمپ بنزين

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 مقامات استانى پيگيرى كنند
روسيه بزرگ ترازدو قاره اروپا و اقيانوسيه است و بزرگ ترين متقاضى غذا و ميوه در جهان! اما 
در كمال تعجب در مشهد دومين شهر و بزرگ ترين قطب صنايع غذايى ايران هيچ كنسولگرى 

ندارد؟! مقامات استانى اين مسئله را پيگيرى كنند.
936...6158

 نمك روى زخم گندمكاران نپاشيد
معــاون زراعت جهــاد كشــاورزى گفت: 
كشــاورزان از قيمــت 1600 تومانى گندم 
رضايت دارند! و دولت به وظايف خود عمل 
كرده! نمك روى زخم گندمكاران نپاشــيد! 
سياست هاى غلط جهاد كشاورزى، كشور را 
هر روز به واردات موادغذايى بيشــتر وابسته 
مى كنند. گوشت قرمز، ســويا، ذرت، شكر، 

روغن نباتى، جو، برنج، حبوبات، تخمه آفتابگردان و صدها ماده غذايى ما وارداتى شده! رئيس 
مافياى پسته كيست كه پسته را به كيلويى 250 هزار تومان رسانده !

930...2598

 خبر ازما حساب و كتاب با شما
مدرسه اى در منطقه قاسم آباد براى امتحانات نوبت اول درخواست مبلغ 60 هزار تومان از هر 
دانش آموز كرده است.دراين مدرسه 600 دانش آموز مشغول به تدريس مى باشند. حساب كردن 

آن و قضاوت با شما و مردم!
915...6583

 پليس و اتوبوسرانى مشكلشان را حل كنند
تاكى بايــد دود ناهماهنگى دســتگاه هاى 
دولت به چشــم مردم برود! چرا پليس راه 
با اتوبوسرانى مشكلش را حل نمى كند؟ ما 
چه گناهى كرديم كه زير خط فقر در حاشيه  
شــهر زندگى مى كنيم و با خط 501 رفت 
و آمــد مى كنيم؟ جمعه وســط راه دوباره 
پليس راه اتوبوس را نگه داشت و 60 نفر رو از 
ماشين پياده كرده و اتوبوس را برده پاركينگ 

و ما را حيران و ســرگردان تو دل بيابان رها كرده؟ به خدا ما با گوســفندانمان اين طور رفتار 
نمى كنيم كه اين ها با ما مى كنند.

936...9546

 پاسخ اتوبوسرانى به يك پيام
در پاســخ به گزارش مندرج در شــماره 8815 مورخ 97/08/03 با موضوع: «شهركى با چند 
خيابان فرعى محصور در حاشيه 100 مترى» به استحضار مى رساند خط 63 با هشت دستگاه 
اتوبوس و ميانگين سرفاصله 10 دقيقه (در ساعات پيك مسافرى) و 15 دقيقه (در ساعات عادى 
روز) در حال سرويس دهى به شهروندان محترم مى باشد، بنابراين به دليل عدم وجود مسير ويژه 
براى اتوبوس ها و ترافيك طول مسير گاهاً سرفاصله خط افزايش مى يابد؛ با اين حال هماهنگى 

لازم با مسئول خط جهت دقت در رعايت سرفاصله ها صورت پذيرفت.
در پايان از شهروند محترم تقاضا مى گردد در صورت افزايش سرفاصله در مسير خط، مراتب 
را با ذكر مشخصات دقيق (تاريخ، بازه زمانى و ايستگاه محل انتظار) به شماره تلفن 33235 

اداره بازرسى سازمان اعلام نمايند تا امكان رسيدگى دقيق تر فراهم باشد.

معــاون زراعت جهــاد كشــاورزى گفت: 
 تومانى گندم 
رضايت دارند! و دولت به وظايف خود عمل 
كرده! نمك روى زخم گندمكاران نپاشــيد! 
سياست هاى غلط جهاد كشاورزى، كشور را 
هر روز به واردات موادغذايى بيشــتر وابسته 
مى كنند. گوشت قرمز، ســويا، ذرت، شكر، 

روغن نباتى، جو، برنج، حبوبات، تخمه آفتابگردان و صدها ماده غذايى ما وارداتى شده! رئيس 

تاكى بايــد دود ناهماهنگى دســتگاه هاى 
دولت به چشــم مردم برود! چرا پليس راه 
با اتوبوسرانى مشكلش را حل نمى كند؟ ما 
چه گناهى كرديم كه زير خط فقر در حاشيه  
 رفت 
و آمــد مى كنيم؟ جمعه وســط راه دوباره 
 نفر رو از 
ماشين پياده كرده و اتوبوس را برده پاركينگ 

دى
ها

فر
د 

حم
: ا
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هاشم رسائى فر ساخت بيمارستان در يكى از 
مناطق حاشيه شهر قولى بود كه دو سال پيش 
رئيس جمهور به مردم شــهر مشهد داد و حتى 
زمينى نيز از سوى آســتان قدس رضوى براى 
ساختن اين بيمارستان اهدا شد. شهردارى مشهد 
نيز قول مساعدت در خصوص پروانه ساخت اين 
بيمارستان داد تا همه چيز مهياى اجرا شدن اين 

طرح باشد. 
در همان زمان مقرر گرديد هزينه هاى ســاخت 
اين بيمارستان در حاشيه شهر مشهد به صورت 
مساوى از سوى دانشگاه علوم پزشكى مشهد و 
اداره كل راه و شهرسازى خراسان رضوى پرداخت 
شــود، با اين شرايط و با توجه به مشخص شدن 
زمين محل اجــراى پروژه و كســر هزينه هاى 
مربوط به مجوزهاى شــهردارى انتظار مى رفت 
خيلى زود همه چيز مهياى شــروع ساخت اين 
بيمارستان شود، اما پس از مدتى دانشگاه علوم 
پزشكى مشــهد اعلام كرد به دليل نبود بودجه 
نمى تواند سهم هزينه اى خود را پرداخت كند و 
عملاً بيمارستان محرومان تاكنون در مرحله روى 

خاك باقى مى ماند.

 پول نداريم
وزير  اينكــه  نكتــه جالب تر 
بهداشــت همين اواخر اعلام 
متبوعش  وزارتخانه  كه  كرده 
هيــچ پولــى براى ســاخت 
بيمارســتانى در حاشيه شهر 
مشــهد ندارد و بــراى تأمين 
بيمارســتان  ايــن  بودجــه 
نماينــدگان بايد همت كنند! 
اين جمله وزير بهداشــت آب 
پاكى روى دست همه مردمى 
ريخت كه از دو ســال پيش 

چشم اميد به ساخت بيمارستانى دارند كه رئيس 
جمهور قولش را به آن ها داده بود.

همه اين جريانات به كنار، ســاخت ساختمانى 
لوكس و مجلل در خيابان خاقانى مشهد با بودجه 
دانشگاه علوم پزشكى آن هم با هزينه اى چند ده 
ميليارد تومانى نشان داد كه حداقل دانشگاه علوم 
پزشكى در بحث بودجه اى نبايد مشكلى داشته 
باشد؛ چرا كه اگر اين گونه بود بودجه ها به سمت 

ساختمان سازى نمى رفت!

با اين تفاســير و باوجود شانه 
علوم  دانشــگاه  كردن  خالى 
وزارت  و  مشــهد  پزشــكى 
تأميــن  زيــر  از  بهداشــت 
بودجه اى كه قــرار بود آن ها 
براى اين طرح تأمين نمايند، 
واكنش هايى از ســوى افراد و 
ســازمان هاى مختلف در اين 

خصوص صورت گرفته است.
يكى از اين افراد مسئول بسيج 
پزشكى  علوم  دانشــگاه هاى 
خراســان رضوى است كه در 
ســخنانى همه آنچه را كه پيرامون ساخت اين 
بيمارستان و ساخت و ساز برج سفيد انجام شده 

است را زير سؤال برده است.

 ساختمان لوكس
وى اظهــار داشــته اســت: دو ســال پيــش 
رئيس جمهور شروع عمليات ساخت بيمارستان 
حاشيه شهر مشهد را اعلام كرد، اما از آن زمان 
تاكنــون هيچ كارى روى زمينــى كه براى اين 

بيمارســتان در نظر گرفته شــده است، نشده 
فقط در آن زمين علف هرز روييده و ديگر هيچ. 
دوستان همانجا اعلام كردند هزينه هاى ساخت 
بين دانشگاه علوم پزشكى مشهد و اداره كل راه 
و شهر سازى استان به صورت مساوى پرداخت 
خواهد شــد، اما دانشگاه زير همه چيز مى زند و 
اعلام مى كند پولى بابت اين مورد ندارد، در حالى 
كه همين دانشگاه علوم پزشكى با صرف هزينه 
40 – 50 ميلياردى ساختمانى لوكس در خيابان 
خاقانى به نام برج ســفيد مى سازد كه كاربردى 

كاملاً تجملاتى دارد!
ميرحســينى در ادامه مى افزايد: حالا پس از دو 
سال مردم حاشــيه شهر مانده اند و قولى كه به 
آن ها داده شــده اســت و پولى نيست كه اين 
بيمارستان ســاخته شود، بايد گفت بيشتر اين 

اتفاقات رنگ و بوى سياسى دارد تا واقعيت !

انتقادها همچنان ادامه دارد

از عمارت برج سپيد دانشگاه علوم پزشكى تا بيمارستان روى كاغذ محرومان 

دانشگاه علوم پزشكى با 
صرف هزينه 40 - 50 

ميلياردى ساختمانى 
لوكس در خيابان خاقانى 
به نام برج سفيد مى سازد 

كه كاربردى كاملاً 
تجملاتى دارد!

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

مـخــاطـبـان گـرامى! مى توانيد 
را در  عكس ها و سوژه هاى خود 
حوزه هاى شهرى، اجتماعى و ... 

به ايميل زير ارسال نماييد.
 khorasanemrooz@yahoo.com

واحدنوع كالا
متوسط قيمت 
در سطح شهر

(تومان)

10,000

10,000

4,600

17,000

3,940

پاكت 25 ك

پاكت 50 ك

كيسه 40 ك

تن

كيلوگرم

سيمان سفيد(مشهد) 

سيمان خاكسترى تيپ 2 (مشهد)

گچ سفيد (مشهد) 
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نايب رئيس  انجمن تخصصى معادن و صنايع معدنى  خراسان رضوى خبر داد

تخريب نماى عمومى اطراف مشهد توسط معدنكاران غير حرفه اى 

مهــدى توحيدى  رئيس هيئــت مديره 
انجمن تخصصــى معادن وصنايــع معدنى 
خراســان رضوى با اشــاره به اينكه مشكلات 
بخش توليد مشكلات بخش معدن هم هست، 
گفت: شــفاف نبودن قوانين و مقررات، وجود 
قوانين متضاد، ناهماهنگى دستگاه هاى اجرايى 
كه به نوعى با معدن مرتبط هســتند، از ديگر 

مشكلات بخش معدن خراسان رضوى است. 
حسين حســين زاده در جمع خبرنگاران در 
خانه صنعت،معدن وتجارت خراســان رضوى 
اظهار داشت: اجرا نشــدن كامل يا تأخير در 
اجراى قوانين، كافى نبودن ســرمايه گذارى و 
توجه كم به صدور گواهى اكتشافات و از طرفى 
فرسودگى ماشين آلات و نبود توجه به نيروى 
تخصصــى و كار تخصصى مشــكلات بخش 

معدن را افزايش داده است.

 بهترين گزينه براى خروج از ركود
وى با بيان اينكه معدن و ســرمايه گذارى بر 
روى آن بهترين گزينه براى توسعه و خروج از 
ركود است، تصريح كرد: تشديد تحريم ها بخش 
معدن خراسان رضوى را متضرر نخواهد كرد، 
زيرا عمده ماشين آلات مربوط به استخراج از 
معادن در خود استان وجود دارد و در مجموع 
در شــرايط تحريــم، بخش معــدن بهترين 
جايگزين براى نفت خواهد بود و اين در حالى 
است كه با همين تكنولوژى پايين مى توانيم 

اشتغال دائم ايجاد كنيم.
وى با اشــاره به لزوم ايجاد پنجره واحد براى 

معدنكاران  به  پاسخگويى 
كســى  اگر  كــرد:  اظهار 
بهره بردارى  پروانه  بخواهد 
اكتشــاف اخذ كند، بايد از 
13 سازمان و ارگان دولتى 
كه  كند  استعلام كســب 
امــر موجب عقب  همين 
افتادن و طولانى شدن روند 
اخذ پروانــه بهره بردارى و 

مجوز مى شود.
وى ادامــه داد: هر كدام از 
اين ســازمان ها هم قوانين 
را به دلخواه خود تفســير 
كــرده و يــا در حوزه هاى 

غيــر مرتبط اظهار نظــر مى كنند، به همين 
جهت است كه گاهى فرايند صدور يك پروانه 

بهره بردارى مدت زيادى به تأخير مى افتد.
وى با اشــاره به سرمايه گذارى 3000 ميليارد 
تومانــى در اســتان در بخش فــراورى مواد 
وصنايع معدنى خاطر نشــان كرد:بيشتر اين 
ســرمايه گذارى توسط بخش خصوصى انجام 
شده است كه كاملاً توجيه اقتصادى دارد حتى 

اگر به صورت خام فروخته شود.
وى در پاسخ به پرسش خبرنگار ما در خصوص 
چرايى عدم تفكيك بخش معــدن از وزارت 
صمت گفت: اعتقاد ما براين اســت كه بخش 
معدن از لحاظ سخت افزارى با بخش صنعت 
متفاوت اســت واز لحاظ ديدگاه هم با صنعت 
متفاوت اســت، بنابراين تفكيك اين دوبخش 

از هــم مى تواند بســيارى از 
مشكلات بخش معدن را حل 
كنــد. وى افــزود: الان دولت 
موافق تفكيك است به طورى 
كــه يكى دوماه قبــل هم در 
مجلــس مطرح شــد و رأى 
نيــاورد واســتدلال آن ها اين 
است كه اگر اين تفكيك انجام 
شود توقع بخش معدن بيشتر 

مى شود.
وى در هميــن رابطــه ادامه 
ارتباط  داد:بخش معدن چون 
مستقيمى با مردم ندارد مهجور 
مانده است و به همين خاطر 
تفكيك معدن از صنعت در برنامه مســئولان 
نيســت. نايب رئيس انجمن تخصصى معادن 
وصنايع معدنى نيز بــا تأكيد بر اينكه معدن 
يك صنعت مادر است،گفت: معدنكار هرسال 
دارد 12درصد از حقوق دولتى را (حق انتفاع) 
به دولت پرداخــت مى كند،افزود: برخى فكر 
مى كنند معدنــكار مخرب محيط زيســت،

كوه خوار و... اســت اين در حالى است كه ما 
همواره مدافع محيط زيست هستيم، چرا كه 

روزى خود را از طبيعت به دست مى آوريم.
آريوبرزن مافى با اشــاره بــه اينكه در همين 
اطراف مشــهد برخى كه معدنــكار حرفه اى 
نيستند ويا اصلاً معدنكار نيستند، دارند نماى 
عمومى را خراب مى كنند، عنوان كرد: بسيارى 
از روستاها به خاطر وجود معادن و معدنكاران 

حرفه اى وقانونمند به وجود آمده است وتجمع 
انسانى به خاطر وجود معدن ايجاد شده است.

 بهترين جايگزين نفت
وى فراورى را حلقه مفقوده در صنايع معدنى 
عنوان كــرد و گفت: بخش معــدن وصنايع 
معدنى بهترين جايگزين نفت است كه با وجود 
بيشتر از 120 ماده معدنى در كشورمى تواند 
به چندين هزار مواد معدنى فراورى شــود به 
طورى كه در چندين نوع ماده معدنى سرآمد 
دنيا هستيم،به عنوان مثال كربنات كلسيم كه 
يكى از مواد معدنى مهم در آمريكا هســت در 
استان خراسان رضوى به فراوانى داريم كه در 
صنعت خوراكى بسيار كاربرد دارد، اما فراورى 

آن بخوبى انجام نمى شود.
نايب رئيس انجمن تخصصى صنايع معدنى، با 
تأكيد براينكه از لحاظ مواد معدنى رتبه ششم 
را در دنيا داريم، خاطرنشان كرد: وجود تعداد 
بالاى دانش آموختگان بخش معدن نياز به فكر 
وايده را براى كشور برطرف مى كند واز طرفى 
نيروى كار ارزان مى تواند موجب بالندگى بخش 
معدن شــود.  مافى، با تأكيد بر اين كه در كل 
كشور استراتژى توسعه اى مدونى براى بخش 
معدن نداشــته ايم واين باعث شــده است در 
برخى موارد معدنكار براى بازگشت سرمايه خام 
فروشى كند، تصريح كرد: نوسان قيمت مس، 
روى و ســنگ آهن در دنيــا دركنار مديريت 
نامطلوب معادن، باعث تعطيلى معادن بسيارى 

در كشور شده است.

آب و �وا
  افزايش غبار و آلاينده هاى جوى

قدس: اداره كل هواشناســى خراســان رضوى اعلام كرد: 
با اســتقرار جوى نســبتاً پايدار بر روى استان، افزايش غبار 
و آلاينده هاى جوى در شــهرهاى بزرگ و صنعتى خراسان 

رضوى پيش بينى شده است.
بر اين اساس هواى امروز شهر مشهد صاف تا كمى ابرى همراه 
با غبار محلى و گاهى با افزايش سرعت باد پيش بينى مى شود.
دماى هواى امروز مشــهد حداقــل 2 و حداكثر 17 درجه 

سانتيگراد خواهد بود.
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عضو شوراى اسلامى استان خراسان رضوى:

 فرماندار معزول داورزن خودروى 
بيت المال را تحويل نمى دهد

فارس: عضو شوراى اســلامى استان خراسان رضوى گفت: 
فرماندار معــزول داورزن خودروى بيت المال را تحويل نداده 

است.
سيدمهدى موسوى افزود: فرماندار سابق  داورزن حدود دو ماه 
است كه با حكم استاندار وقت خراسان رضوى از سمت خود 
بركنار شده، اما هنوز خودروى فرماندارى را در تصاحب خود 

دارد و تحويل بيت المال نداده  است.
نماينده شوراى شهرستان داورزن در شوراى اسلامى استان 
خراسان رضوى افزود: خودروى پژو پارس سفيد مدل 1395 
در اختيار وى بوده كه با وجود پيگيرى هاى انجام شده هنوز 

به  فرماندارى تحويل داده نشده  است.
وى ادامه داد: اعضاى شوراى شهر داورزن مبنى بر محدوديت 
خودرو و تخلف فرماندار ســابق طــى مكاتباتى با قائم مقام 
وزير كشــور، سرپرست معاونت سياسى، مديركل تخلفات و 

حراست وزارت كشور موضوع را پيگيرى كرده اند.
موسوى با بيان اينكه داورزن با 38 روستا و دو بخش بشدت 
در مضيقه است و اين خودرو تنها ماشين مناسب فرماندارى 
داورزن بوده اســت، خاطرنشــان كــرد: در 16 مهرماه طى 
حكمى على رضا عبداللهى معاون فرماندار به سمت سرپرستى 
فرماندارى داورزن منصوب و فرماندار وقت بركنار شد كه پس 
از آن وى خودروى فرماندارى را به همراه خود برده و به  مراجع 

ذيربط هنوز تحويل نداده است.

 1500 تن فلفل قرمز 
در داورزن برداشت شد

ايرنا: مدير جهاد كشــاورزى داورزن از برداشــت 1500 تن 
فلفل قرمز خشك از سطح 400 هكتار مزارع اين شهرستان 
خبر داد. حسين تاج آبادى گفت: داورزن به لحاظ سطح زير 
كشت و ميزان برداشت قطب توليد محصول فلفل بوده و رتبه 

نخست را در سطح كشور دارد.
وى اظهار داشــت: شــرايط مطلوب آب و هوايى شهرستان 
داورزن براى كشت فلفل بسيار مناسب مى باشد به طورى كه 
ميانگين برداشت اين محصول در هر هكتار 22 تن تر و حدود 

چهار تن فلفل قرمز خشك است.
وى گفــت: محصول فلفل داورزن علاوه بر مصرف داخلى به 

كشورهاى همسايه، هند و آلمان نيز صادر مى شود.
مدير جهاد كشاورزى داورزن افزود: فعاليت 40 كارگاه فلفل 
كوبى در اين شهرســتان 2200 فرصت شــغلى مستقيم و 

غيرمستقيم ايجاد كرده است.

در صورت بهره برداري از محور درگز-كبكان-دوغايي
 فاصله درگز- قوچان

 60 كيلومتر كاهش مي يابد
قدس: معاون مهندســي و ساخت اداره كل راه و شهرسازي 
خراسان رضوي وضعيت پروژه هاي راهسازي شهرستان درگز 
را تشريح كرد. محمد پارسا در خصوص وضعيت محور جديد 
درگز-كبكان-دوغايي گفت: اين محور از درگز آغاز و پس از 
عبور از ارتفاعات االله اكبر و روســتاي خادمانلو در سه راهي 

دوغايي به محور اصلي مشهد - قوچان متصل مي شود.
وي گفت: با ســاخت اين مسير جديد، فاصله درگز - قوچان
 60 كيلومتر نسبت به مســير فعلي كوتاهتر مي شود كه با 
توجه به كوهســتاني بودن منطقه و نظر به اينكه براي عبور 
از ارتفاعات االله اكبر نياز به حفر ســه دستگاه تونل به طول
4070 متر مي باشد، جهت ساخت و بهره برداري از محور فوق 

نياز به اعتباري بالغ بر 800 ميليارد تومان مي باشد.
معاون مهندسي و ساخت اداره كل راه و شهرسازي خراسان 
رضوي در تشــريح اقدامات انجام شــده در اين محور اظهار 
داشــت: در قطعه اول عمليات اجرايي از شهر درگز به طول 
15 كيلومتر آغاز شده است و تا سه راهي چاپشلو زيرسازي، 
آسفالت آن به طول 7/5 كيلومتر مورد بهره برداري قرار گرفته 
اســت و از ســه راهي چاپشلو تا ســه راهي داغدار عمليات 
زيرسازي به اتمام رسيده و بزودي شاهد اجراي آسفالت آن 

خواهيم بود.
وي با اشاره به اينكه طول قطعه دوم 15 كيلومتر بوده كه از 
ارتفاعات االله اكبر عبور مي نمايد و در اين قطعه سه دستگاه 
تونل وجــود دارد كه بزرگ ترين آن 3770 متر مي باشــد، 
تصريح كرد: در اين قطعه حفاري 900 متر از تونل االله اكبر و 
عمليات زيرسازي قسمتي از مسير اجرا شده است؛ همچنين 
عمليات زيرسازي و آسفالت راه دسترسي به تونل كه در مسير 
راه روستايي امامقلي - خادمانلو مي باشد آغاز شده و در حال 
حاضر پيمانكار مشغول زيرسازي و آسفالت محور مي باشد كه 
4 كيلومتر آن آسفالت و مورد بهره برداري قرار گرفته است و 
با اتمام اين قســمت ضمن دسترسي مناسب به محل تونل، 

روستاهاي زيادي از نعمت آسفالت برخوردار خواهند شد.
وي اظهار اميدواري كرد با پيگيري هاي انجام شده و تخصيص 
اعتبار لازم شاهد تكميل و بهره برداري پروژه هاي عمراني در 

شهرستان درگز باشيم.

حجت الاسلام پژمان فر:
 مشكلات مجتمع معلولان موعود 

پيچيدگى هاى حقوقى دارد

فارس: نماينده مردم مشــهد و كلات در مجلس شــوراى 
اســلامى با اشاره به مشكلات معلولان ساكن مجتمع موعود، 
گفت: براى برخورد قانونى با كســانى كه در اين كار كوتاهى 

كردند، نياز به يك اقدام حقوقى است.
حجت الاسلام نصراالله پژمان فر در بازديد از مجتمع مسكونى 
موعود كه ويژه جامعه معلولين بنا شده، در جمع ساكنان اين 
مجتمع با اشــاره به اينكه در اين مكان براى حل مشــكلات 
معلولين انبوه سازى صورت گرفته، گفت: در موقع اجراى اين 
پروژه متولى امر كه سازمان بهزيستى بوده، به عنوان كسى كه 
بايد از حقوق معلولين حفاظت كند، متأســفانه به هر دليل 

كوتاهى كرده است.
وى افزود: نتيجه كوتاهى اين بوده كه پيمانكار به دنبال منافع 
مالى خود به هر شــكلى كه امكان داشته در حقوق معلولين 
اجحاف كرده و در ساخت بلوك هاى اضافه تر، كيفيت اجراى 
پروژه ها، اخذ مبالغ بالاتر و عدم رعايت استانداردها حقوق آنان 

را از بين برده است.
وى با اشــاره به اينكه در خصوص اين قضيه چند اقدام بايد 
صورت گيرد، تشريح كرد: براى برخورد قانونى با كسانى كه در 
اين كار كوتاهى كردند، نياز به يك اقدام حقوقى بوده كه اين 
امر وظيفه ما است و يك بخش كار هم در ارتباط با پيگيرى و 

اصلاح وضعيت شرايط موجود است.

 كشف لاشه يك رأس قوچ و ميش 
وحشى از شكارچيان غيرمجاز 

ايرنا: فرماندار كلات گفت: دو شكارچى غيرمجاز با پيگيرى 
اداره حفاظت محيط زيست و پاسگاه انتظامى اميرآباد در اين 

شهرستان شناسايى و دستگير شدند.
مهدى ناصرى افزود: مأموران يگان حفاظت محيط زيســت 
به ايــن منظور در پى پنج روز شناســايى، رصد رفت و آمد 
شــكارچيان و يك خودروى پيكان وانت مشكوك در مناطق 
مرزى شهرستان كلات با هماهنگى مأموران انتظامى خودرو 

را متوقف كردند.
وى گفت: از اين خودرو لاشه يك رأس قوچ و يك رأس ميش 
وحشى كشف و دو شــكارچى متخلف كه به تهيه و فروش 

گوشت شكار اقدام مى كردند دستگير شدند.

 شكارچى غير مجاز پارك ملى تندوره 
دستگير شد

ايرنا: رئيس اداره حفاظت محيط زيســت درگز گفت: يك 
شكارچى متجاوز به پارك ملى تندوره اين شهرستان با وجود 

مقابله با محيط بانان دستگير شد.
حسين اصلاحى افزود: اين فرد كه غيرقانونى و به قصد شكار 
وارد پارك ملى تندوره شده بود از طريق تصاوير دوربين هاى 
حفاظتى فعال در منطقه شناسايى و با دستور دادستان درگز 

محل سكونتش بازرسى شد.
وى ادامه داد: در جريان اين بازرسى متهم سلاح گلوله زنى را 
رو به محيط بانان گرفت و قصد آسيب به آن ها را داشت، اما 
با اقدام ســريع مأموران خلع سلاح و پس از تشكيل پرونده و 

ارجاع به مرجع قضايى، با نظر قاضى روانه زندان شد.
رئيــس اداره حفاظت محيط زيســت درگز گفت: همچنين 
اجــزاى دو رأس قوچ و ميش وحشــى، يك قبضه ســلاح 
گلوله زنى غيرمجاز و تعدادى فشنگ چهارپاره در اين محل 

كشف و ضبط شد.

 كشف 2 تن كنسرو ماهى فاسد 
در تربت حيدريه 

قدس: 2000 كيلوگرم كنسرو ماهى تاريخ مصرف گذشته از 
يك دستگاه خودروى وانت در شهرستان تربت حيدريه كشف 
و ضبط شــد. رئيس اداره سلامت محيط و حرفه اى معاونت 
بهداشتى دانشگاه علوم پزشــكى تربت حيدريه گفت: پيرو 
گزارش مأموران ايســتگاه بازرسى شهيد شيردل كامه مبنى 
بر توقيف يك دســتگاه خودروى وانت حاوى كنسرو ماهى 
تاريخ مصرف گذشــته بازرسان بهداشت محيط اين اداره در 
محل حضور يافتند. مهدى ســعيدى افزود: طبق بررسى به 
عمل آمده اين خودرو حاوى 3864 قوطى كنسرو ماهى تاريخ 
مصرف گذشته به مقصد يكى از شــهرهاى استان خراسان 
رضوى بود. وى گفت: اين محموله ضبط و كنسروهاى توقيفى 

در محل سايت دفن پسماند معدوم شد.
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گزارش قدس از چالش هاى ثبت و كشف سرقت در مراكز انتظامى مشهد

ماجراى دزدى نيمه شب...

ذره بين

سعيد كوشافر تــا زمانى كه كارم به دايره 
سرقت آگاهى خراسان رضوى نيفتاده بود، باور 
نمى كردم كه روزانه حدود 100 خودرو در شهر 
مشهد سرقت مى شود و بيشتر آن ها پرايدهاى 
مدل پايين هســتند، البته خوشايند بود كه 
فهميدم هرروز اندكى كمتر از اين تعداد خودرو 

هم كشف مى شود.

 ماجراى سرقت
بسيارى از شــهروندان مجبورند خودرو خود 
را در خيابان پارك كنند، اين در حالى اســت 
كه اين خودروها بايد به تجهيزات ايمنى براى 
جلوگيرى از سرقت مجهز باشند. دزدگير و قفل 
فرمان يكى از بديهى ترين تجهيزات پيشگيرى 
از سرقت است كه اگرچه مانع سرقت نمى شود، 
اما كار را براى سارقان اندكى دشوارتر مى كند. 
تماس با پليس 110 اوليــن و ضرورى ترين 
كار پس از ســرقت خودرو است. دقايقى بعد 
مأموران درمحل حضور يافتند هرچند هركدام 
از اين دقايق براى مالباخته ساعتى مى گذرد، 
اما حضور مأموران گشت نه آنچنان رويايى كه 
دربيان مســئولان انتظامى است، يعنى كمتر 
از 10دقيقه، بود و نه آن گونه كه ساعتى بعد 
حضور پيدا كنند. چيزى از 15 دقيقه گذشته 
بود كه سروكله خودروى گشت پليس پيدا شد.

هوا ســرد بود و مأموران در همان خودرو خود 
نشستند، اندكى شيشــه را پايين كشيدند تا 
مالباخته مجبور شود در مقابل پنجره خودرو 

دولا شده و به پرسش هاى آن ها پاسخ دهد. 

 در كلانترى
برخلاف انتظارم كلانترى خيلى شــلوغ نبود. 
در بدو ورود بايد كارت شناسايى و موبايلت را 
تحويل بدهى و وارد شــوى. روز اول برگه هاى 
بازجويى و اعلام سرقت تكميل شد، اما افسر 
دوم كه بايد ســرقت را در سامانه آگاهى ثبت 
مى كرد، حضور نداشــت. برخورد مناســب و 
راهنمايى هاى افسر حاضر و قوت قلب دادن به 
مالباخته ها سبب مى شد كه مالباخته با حس 

بهترى از كلانترى خارج شود.
فرداى آن روز بايد دوباره به كلانترى مى رفتم 
تا درصورت حضور افسرى كه ديروز غايب بود، 

سرقت در سامانه پليس ثبت شود. 

 در آگاهى 
روز بعد راهى آگاهى خراســان رضوى شدم. 
اينجا ارباب رجوع بيشترى مراجعه مى كنند 
و چند سرباز و درجه دار وظيفه كارها را انجام 
مى دهنــد. خيلى خبرى از اكرام نيســت، اما 
برخوردها بد هم نيســت.  اتاق اعلام سرقت 
شلوغ است و چندين نفر در نوبتند تا پرونده 
اعلام ســرقت را براى ثبت به افسرمســئول 
بدهند. اينجا هم بايد مانند كلانترى پوشه و 

كپى تهيه كنيد. 
روى صندلى ســرگردى نشســته كه يك تنه 
كار چنــد نفر را مى كرد و تلاش داشــت همه 
را راهنمايــى كند و به هر طريــق گره از كار 
مالباخته ها باز كند. اوبايــد هم به پرونده هاى 
سرقت رسيدگى مى كرد و هم پرونده هاى كشف 
سرقت را تكميل و آن ها را در رايانه ثبت مى كرد. 
در مدتــى كمتر از يك ربــع كار بيش از 10 
نفــرى كه جلوتر از من بودنــد را راه انداخت. 
حدود هشت اعلام سرقت بود و دو فقره كشف 
خودروى سرقتى. تا نوبت به من رسيد. حساب 
كردم اگر درهر ساعت فقط 15سرقت خودرو 
ثبت شــود هر روز بيــش از 100 خودرو در 

مشهد دزديده مى شود.
ســرگرد خوش ذات كه واقعاً هم خوش ذات 
بــود در كمتر از چند دقيقه كارم را انجام داد، 
توصيه هــاى لازم را كــرد و دلــدارى داد كه 
خودروهــاى پرايد مدل پاييــن را فقط براى 
ســرقت تجهيزاتى مانند پخــش و باترى و... 

مى برند و خيلى زود پيدا مى شود.

 خبر كشف
يك روز از ثبت سرقت خودرو درسامانه آگاهى 
خراسان رضوى گذشته بود كه پيامكى خبر از 
كشف خودروام داد. انگار كه همان روز سارقان 
خودرو را رها كرده و روز بعد مأموران آن را رها 
شده در گوشه اى از شهر كشف كرده بودند. بايد 
راهى كلانترى ديگرى مى شدم كه مأمورانش 

خودرو را كشف كرده بود.
دوباره بايد راهى اتاق فتوكپى و خريد پوشــه 
مى شدم. فرم ها را تكميل كرده و تحويل دادم. 
افسرى كه پشت رايانه نشسته بود چند دقيقه اى 
با رايانه اش ور رفت و در نهايت گفت كه امروز 
سيستم قطع است و نمى شود كارى كرد برويد و 
فردا بياييد، با خودم گفتم كار من را شايد بشود 
فرداهم انجــام داد، اما اگر بخواهند پلاك يك 
خودرو مشــكوك را استعلام كنند كه سرقتى 

است يا نه و سيستم قطع باشد، چه مى شود؟ 
ســرانجام روز بعد پرونده ثبــت و دوباره راهى 
آگاهى شدم تا باز در صف قرار بگيرم و اين بار 

براى اعلام كشف سرقت. 
خوشبختانه روال كارى در آگاهى به گونه اى 
تعريف شــده كه حداكثــر در يك ربع تا نيم 
ساعت كار تمام مى شود، اما مشكل جايى بود 
كه پاركينگ فراموش كرده بود خودروى كشف 
شده را در سيستم ثبت كند. پاركينگ ها زير 
نظر راهور هســتند و به نظر مى رسد راهور به 
اندازه اداره آگاهى بــراى ارباب رجوع احترام 
قائل نيست تا نظارت و رسيدگى درستى بر كار 

پاركينگ هايش داشته باشد.

 ستاد ترخيص
تجمع دلال ها مقابل ستاد ترخيص خودرو و 
موتورسيكلت مشهد نشان از اشكالى در روند 
كار اين بخش داشــت. دلال هايى كه قبل از 
ورود هشدار مى دادند و مى گفتند حاضرند با 
دريافت مبلغى گذر از هفت خوان اين ستاد 
را تســهيل كنند. اول كار بايد پول مى دادى 
و از هرچه ســند و مدرك داشتى كپى تهيه 
مى كردى. پوشــه هم مى گرفتى، اما اين بار 
قيمت 1000 تومــان و 2000 تومان نبود، 
بلكه خريد يك پوشه همراه يك باركد براى 

مراجعان 25 هزار تومان آب مى خورد.
درخواست برگه عدم خلافى خودرو و مراجعه 
به دفتر «پليس+10» نشان داد كه متأسفانه 
راهور هنوز نتوانسته همگام با ساير بخش هاى 

انتظامى در تكريم ارباب رجوع گام بردارد. 
متوجه شدم هنوز «كشف ســرقت خودرو» 
در ســامانه پليس راهور ثبت نشــده و بايد 
حضورى مراجعه كرده و برگه كشف خودرو 
را تحويلشان مى دادم. رويه اى كه چند ساعت 
وقت و هزينه برد. بايد نوبت مى گرفتى و چند 
ساعتى معطل مى شــدى تا كارى را خودت 
انجام دهى كه وظيفه پليس راهور مشــهد 

است. 
وقتــى از مســئول مربوط كه ســروانى بود 
پرسيدم چرا كشــف خودرو در سامانه ثبت 

نشده است، پاسخ داد سرمان شلوغ است.

 چند روز بعد
تقريباً 10 روزى از اعلام ســرقت و كشــف 
خودرو مى گذشت كه يك تماس تلفنى سبب 
شد تا به نكته اى جالب پى ببرم. خانمى كه از 
فرماندهى ناجا پليس پيشگيرى تماس گرفته 
بود، خواستار اعلام نظر درباره نحوه برخورد و 
پيگيرى كارهاى ثبت سرقت و كشف سرقت 
در كلانترى ها و حتى آگاهى، نحوه برخورد و 

راهنمايى و ساير موارد بود. 
توضيحات كامل داده و از برخى عوامل كه به 
نحو احسن كارشان را انجام داده و مى دهند 
تشــكر كردم. آنجا بود كه فهميدم چرا امور 
ارباب رجــوع در برخى مراكز انتظامى مانند 
كلانترى ها و آگاهى رسيدگى شده و در راهور 
كسى براى ارباب رجوع تره هم خرد نمى كند.

بخش معدن از لحاظ 
سخت افزارى با بخش 

صنعت متفاوت است 
واز لحاظ ديدگاه هم 

با صنعت متفاوت است، 
بنابراين تفكيك اين 

دوبخش از هم مى تواند 
بسيارى از مشكلات 

بخش معدن را حل كند

بــرش
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